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Zápis z 14. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/114210/2022 

konaného 9. 3. 2022 od 15:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: dr. Babica Jan, dr. Bárta Pavel (15-15:30), Mgr. Brokešová Jana, doc. Červený Lukáš, 
Fecske Peter, Hanusová Anna (od 15:00), Jan Tomáš, dr. Kastner Petr, Khatibi 
Seyedmohammad (15:14–15:52), doc. Krátký Martin, dr. Kudláčková Zděnka, dr. Macháček 
Miloslav (od 15:40), Rataj Jan, dr. Vokřál Ivan (15-15:40), dr. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Kučera Radim, prof. Nováková Lucie, doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek 
Tomáš, prof. Zimčík Petr 
 
Hosté: Mgr. Matějka Lukáš, Ing. Navrátilová Lucie, Mgr. Voříšková Eliška 
 
Sekretářka Akademického senátu: Pavlína Hynková 
 
Omluveni: doc. Boušová Iva (online), dr. Hošťálková Anna (online), Mgr. Horáček Ondřej, 
Janovcová Hana, Mgr. Kerda Marek (online), doc. Malý Josef, Bc. Ocelková Anna, doc. Siatka 
Tomáš, prof. Šatínský Dalibor 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Schválení zápisů z předchozích zasedání AS FaF UK 
4. Vystoupení vedení fakulty FAF UK 
5. Informace z AS UK a komisí AS UK 
6. Různé   



   
 

   
 

1. Zahájení 

Předseda senátu doc. Krátký přivítal vedení fakulty a hosty zasedání. Protože se na zahájení 
14. zasedání v 14:00 h senát nesešel v usnášeníschopném počtu, předseda senátu ve 14:30 
podle Jednacího řádu AS FaF UK odročil zasedání na 15:00 h, které započne po avizovaném 
příchodu člena senátu chybějícího do usnášeníschopného počtu.  
 
Předseda AS FaF UK doc. Krátký v 15:00 h, kdy se AS FaF UK stal usnášeníschopným, zahájil 
14. zasedání senátu. 
 
Skrutátory pro zasedání byli určeni Jan Tomáš a Jan Rataj, kteří byli schváleni tichým 
souhlasem AS FaF UK, zápis provedla sekretářka AS FaF UK Pavlína Hynková.  
 
 
2. Schválení programu 

Na návrh předsedy byla navržena změna v předřazení bodu Schválení zápisů z předchozích 
zasedání AS FaF UK oproti navrženému programu zaslanému senátorům e-mailem v pozvánce 
na zasedání. Ze strany senátorů nebyly vzneseny žádné připomínky ani navrženy doplňující 
body, a proto předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o schválení programu 
pozměněného ve smyslu výše uvedeného návrhu. 
 
Hlasování: 13-0-0 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil upravený program 14. zasedání. 
 
 
3. Schválení zápisů z předchozích zasedání AS FaF UK 

Senátorům byly zápisy zaslány k doplnění či připomínkám s předstihem. Předseda AS FaF UK 
poděkoval všem, kteří se zapojili a přispěli k finální verzi zápisů. 
Předseda AS FaF UK vyzval senátory k hlasování o schválení zápisu z 12. zasedání AS FaF UK 
konaného 3. 2. 2022, kde bylo ustanoveno nové vedení AS FaF UK. 
 
Hlasování: 12-0-1 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 12. zasedání. 
 
Předseda AS FaF UK vyzval rovněž k hlasování o schválení zápisu z navazujícího 13. zasedání 
AS FaF UK konaného 3. 2. 2022. 
 
Hlasování: 12-0-1 (ano-ne-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 13. zasedání. 
 

 

4. Vystoupení vedení FaF UK 

doc. Roh /děkan fakulty/: 

Děkan informoval o proběhlém jednání s poslanci a senátory za Královéhradecký kraj 
ohledně Národního plánu obnovy (NPO) a výstavby projektu MEPHARED 2. Jednání bylo 
konstruktivní. 
  



   
 

   
 

• Byla řešena problematika navýšení alokace finančních prostředků na komponentu 
3.2 NPO a DPH jako potenciálně uznatelného nákladu a návratnosti státu. 

Proběhlo rovněž jednání s rektorkou a prorektory UK, kde byla mimo jiné opět otevřena 
otázka spolufinancování v návaznosti na podepsanou vnitrouniverzitní dohodu (25 % FaF,  
25 % LFHK, 50 % UK) s výzvou k ujasnění konkrétních parametrů spoluúčasti. 

 
UKRAJINA: 
Proběhla jednání s pány děkany farmaceutických fakult z Brna a Bratislavy, a to s ohledem 
na možný příliv ukrajinských uprchlíků do Bratislavy. 

• Příslib sdílení podmínek možnosti pokračování ukrajinských 
studentů farmaceutických fakult ve studiu farmacie.  

Byla deklarována nabídka pomoci ukrajinským studentům na FaF UK: 

• Dopisem byli osloveni všichni ukrajinští studenti na fakultě a bylo jim nabídnuto 
udělení jednorázového stipendia. Žádat o něj mohou vedoucí studijního oddělení Ing. 
Lucii Navrátilovou. Zatím bylo odesláno 55.000 Kč. Další finanční podpora bude 
realizovaná ve spolupráci s rektorátem UK. V dopise byla také nabídnuta možnost 
psychologické pomoci. Se žádostí se mohou obrátit na dr. Zděnku Kudláčkovou. 
Koordinátorem fakultní pomoci ukrajinským studentům na FaF UK byl jmenován doc. 
Radim Kučera. Studenti se nadále ozývají. 

 
Proběhlo jednání s místopředsedou AS FaF UK P. Fecskem, s ředitelkou Kolejí a menz Ing. 
Valdovou a prof. Manďákem (děkan LFHK) o projektu kolárny, dohromady okolo 1,600 mil. 
Kč, nyní ale byly zastaveny všechny investiční akce (kofinancování MEPHARED 2). 
 

Doc. Roh také sdělil informace od prof. Štauda: Vědecká činnost a doktorské studium: 

• FaF UK získala podporu pro 12 nových projektů GA UK od roku 2022 v celkové výši 
3 mil. Kč z 34 podaných žádostí (mírně nadprůměrná úspěšnost vyšší než 35 %). 

• Pro 37 pokračujících projektů GA UK byly přiděleny finance v celkové výši 9,1 mil. Kč. 

• Z AZV FaF UK získala jeden projekt navrhovatelky dr. Rony Karahody z 60 juniorských 
projektů. 

• PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D., úspěšně absolvovala habilitační řízení, návrh 
na jmenování docentkou byl podán rektorce UK. Doc. Roh dr. Vraníkové pogratuloval. 

 
Dr. Kudláčková konstatovala, že zatím nezaznamenala žádnou prosbu o psychologickou 
pomoc. Dále se zeptala k tématu Ukrajina, kolik přibližně ruských, běloruských 
studentů/zaměstnanců na fakultě působí. 
Doc. Roh: Nenechávali jsme si zjišťovat, ale máme jich odhadem řadu. Dostal jsem výzvu, 
abych je jmenovitě vyzval k omluvě za situaci, která se děje. Což nechci a netoleroval bych 
spouštění žádných akcí ve smyslu honu na čarodějnice, omluv za stávající situaci, protože 
spousta z nich ani jejich rodin se situací nesouhlasí, nejsou zadobře s režimem a zveřejnění 
tohoto postoje by mohlo přinést problémy jejich rodinám v Rusku.  
Dr. Kudláčková podotkla, že i (bělo)ruští studenti mohou mít psychické problémy. 
Doc. Roh doplnil, že se stávají už i opačné případy, že se do akutní existenční nouze dostávají 
i studenti z Ruska a Běloruska (neplatný účet nebo účet rodičů, nemohou poslat peníze) atd. 
Doc. Kučera: Paní rektorka apeluje na to, aby se konflikt nepřenášel na akademickou půdu 
ani na koleje a menzy. 



   
 

   
 

Jan Tomáš se zeptal, jaký je stav po zmrazení meziuniverzitních smluv s partnerskými 
univerzitami Ruské federace, kdy je stejný postup doporučován i fakultám v rámci fakultních 
dohod. Zda fakulta takové dohody má a bude je ukončovat? 
Další dotaz směřoval v tomto směru k mobilitám. 
doc. Roh: Farmaceutická fakulta v současné době nemá na území Ruska ani Ukrajiny žádné 
své studenty ani zaměstnance, není plánován ani žádný výjezd. K dohodám: máme tři „spící“ 
smlouvy, které byly uzavřeny už v roce 2014, ale jsou bez kontaktu a nejsou v poslední době 
nijak realizovány (Petrohrad). Tedy je demonstrativně vypovídat nebudeme, neboť fakticky 
zanikly. Jednu smlouvu s Belgorodem (prof. Solich) budeme ověřovat, v jakém stavu je. 
Informaci doplnila prof. Nováková. 
 
Prof. Šimůnek: Proděkan pro vnitřní záležitosti, projektovou činnost a strategický rozvoj fakulty 

• Představení agendy – projekty, které běží: strukturální fondy a projekty národní.  

• Bez radikálních změn, v přípravě jsou dva nové projekty v rámci NPO, kam by se fakulta 
zapojila: „Infekční choroby“ (doc. Roh) a „Neurovědy“ (prof. Štaud). 

• Čekáme na operační program Jan Amos Komenský, zatím výzvy nejsou. 

• E-learning – obdržena ještě malá dotaze z NPO, prostředky pro el. vzdělávání, bude 
využito pro financování nástrojů k zajištění vzdáleného vyučování (Ing. Rudišar). 

• Stávající projekty běží, projekt EFSA se podařilo prodloužit o půl roku do 30. 6. 2023. 

• Prodloužení projektu STARSS – žádost podána, projekt INOMED – žádost v přípravě. 

• Problémy s velkými mezinárodními projekty – nejasné podmínky od MŠMT, mění 
se za pochodu. Řeší se. 

 
Doc. Kučera: Studijní záležitosti /Farmacie/ 

• Všichni studenti byly dne 18. 2. 2022 e-mailem informováni o tom, že na základě 
OD4/2022 „E-mailová komunikace na Farmaceutické fakultě UK“ dochází ke změně 
v zasílání e-mailových zpráv, které jsou nově zasílány do jejich e-mailových schránek 
zřizovaných fakultou. Zároveň byli vyzváni, aby si ve svých osobních údajích v SIS 
nastavili svůj soukromý email, který může být ve speciálních případech užitečný, 
např. při přerušení či po ukončení studia. Informace byla zároveň vložena do SIS 
a bude se studentům zobrazovat po nějaký čas ihned po přihlášení do SIS. Zpráva byla 
rozeslána a publikována i v angličtině.  

• Na základě provedené analýzy a vzhledem k novému systému státních závěrečných 
zkoušek žádá garanty jednotlivých „nestátnicových“ předmětů o zvážení a vyhovění, 
pokud to bude organizačně možné, žádosti o vypisování termínů zkoušek mimo zimní 
zkouškové období. Zároveň apeluje na studenty, aby těchto termínů využili ke splnění 
svých studijních povinností. 

• Předtermínů z nestátnicových předmětů byl vypsán dostatek, často ale byly 
nenaplněny. 

• Informace ohledně státních zkoušek – předmět Farmakognosie: 63/11/47 
(prospělo/neprospělo/nepřišlo – z těch, co mají složenou zkoušku), Farmaceutická 
analýza: 52/1/72. 

• Informace o sportovních stipendiích. 

• Počet přihlášených zájemců o studium – Farmacie: 789 (z toho 579 splňuje podmínky 
pro přijetí bez přijímacích zkoušek; PZk), LDZ – prezenční: 212 (z toho 130 bez PZk), 
kombinované – 48, BLDZ – 38. U NMgr. studia došlo k mírnému poklesu přihlášených, 
v jiných oborech je naopak nárůst. 

• Termíny PZk: 4. 6. (Farmacie), 6. 6. (LDZ), náhradní termín 16. 6. 2022. 



   
 

   
 

• Souborné státní závěrečné zkoušky proběhnout v termínu 12.–23. 9. 2022.  

• Poslední termín pro plnění zápočtů a zkoušek v akademickém roce 2021/2022 bude 
23. 9. 2022. 

• Ukrajina – univerzita koordinuje budoucí přijímání studentů z Ukrajiny, bude k tomu 
možná nutná změna předpisů, nové podmínky přijetí by musel schválit akademický 
senát. Nyní probíhá negociace s MŠMT, výsledek by měl být znám příští týden. 

 
Doc. Červený se zeptal, jak to vypadá s jednáním o státnicích jako průběžné kontrole studia. 
Doc. Kučera: Bude probráno na plánované schůzce Studijní komise AS FaF UK, rektorát 
připravil dvě varianty, je to ale komplikované. 
Senátor Tomáš Jan požádal o zopakování informace o počtech studentů u průběžných státnic 
a zeptal se, kolik je přihlášených studentů do anglických studijních programů.  
Ing. Navrátilová odpověděla, že termín podání přihlášek je do konce května.  
 
Mgr. Voříšková se zeptala, zda je dále využívána u průběžných státnic tabulka 
s harmonogramem/rozpisem studentů, která byla vytvořena na jednání SK AS FaF UK zhruba 
před rokem, a měla se posílat studentům předem, aby věděli, kdy mají přijít. 
Doc. Kučera: Farmakognosie ji využívá, Farmaceutická analýza nikoli, ale bude o ní dále 
jednáno. 
Doc. Krátký se zeptal, kolik studentů by mohlo být k přijetí z Ukrajiny. 
Doc. Kučera: Odhad není. 
 
Prof. Nováková: Vnější a mezinárodní vztahy fakulty 

• Probíhá sběr podnětů k webu fakulty, senátoři byli vyzvání k připomínkám. 

• Poděkování p. Čechovi a studentskému spolku Gnosis za organizaci materiální sbírky 
pro Ukrajinu, která proběhla na FaF UK ve dnech 1. až 4. 3. 2022. Poděkování všem 
zaměstnancům a studentům, kteří do sbírky přispěli. 

• Welcome office v Královéhradeckém kraji – konání druhé schůzky s agenturou CIRI, 
která organizuje vznik Welcome office pro přijíždějící zahraniční studenty 
a akademické pracovníky všech vysokých škol v Hradci Králové. Na schůzce se jednalo 
o konkrétních potřebách zahraničních studentů i pracovníků a jejich specifikách (např. 
krátkodobé nebo dlouhodobé pobyty, přijíždějící pocházející z EU, ze třetích zemí) 
a dále o možnostech nabídky a pomoci ze strany města a jednotlivých subjektů 
(ubytování, doprava, lékařská péče, sociální pomoc, úřady, cizinecká policie apod.), ale 
i o vzájemném využívání materiálů jednotlivých univerzit a fakult. Není ještě znám 
termín otevření Welcome office – domluven vznik webové stránky s přehledem 
veškerých důležitých informací a odkazů. 

• Den celoživotního vzdělávání & Festival absolventů 2022 – Univerzita Karlova plánuje 

tuto každoroční akci realizovat prezenčně v sobotu 23. 4. 2022 od 10:00 do 16:00 h 

ve vybraných prostorách Karolina. 

• Vyhlášení výběrového řízení na mobilitu programu Erasmus+ jak pro akademické 

pracovníky, tak THP zaměstnance pro druhý kvartál 2022. Výzvy budou vyhlašovány 

pravidelně na každý kvartál. Kritériem výběrového řízení je jasná představa záměru 

mobility, využitelnost v praxi a přínos pro fakultu, frekvence výjezdů, délka pobytu 

a odborná a jazyková způsobilost uchazeče. Proběhlo seznámení s novým ODč.6/2022 

– pravidla a prováděcí metodika zaměstnanecké mobility v rámci programu Erasmus+. 

Je potřeba, aby zájemci o mobilitu vyplnili Záměr pracovní cesty a odeslali Oddělení 



   
 

   
 

vnějších a mezinárodních vztahů (OVMV) dle podaných instrukcí. Kvůli zmapování 

předběžného zájmu je potřeba hlásit OVMV i zájem o realizaci mobility v dalších 

obdobích roku 2022.  

• Erasmus+ 2022/2023 – byl proveden fakultní výběr studentů, kteří vyjedou 

do zahraničí v rámci programu Erasmus+ v roce 2022/2023. Jedná se celkem 

o 17 studentů magisterského studia a 4 studenty PGS. Zároveň byl doplněn počet 

studentů na rok 2021/2022 – 7 studentů magisterského studia a 4 studenti PGS. PGS 

studenti mohou žádat i po termínu, finance zatím jsou. 

• 1. 3. 2022 proběhla za účasti rektorky Univerzity Karlovy prof. MUDr. Mileny 

Králíčkové, Ph.D., inaugurace nového děkana Farmaceutické fakulty UK doc. PharmDr. 

Jaroslava Roha, Ph.D. 

Dr. Kudláčková se zeptala na agenturu CIRI, která organizuje vznik Welcome office, dále zda 
jde o krajský projekt. 
prof. Šimůnek s prof. Novákovou a doc. Rohem vysvětlili, že jde o krajskou regionální 
a rozvojovou agenturu – Centrum investic, rozvoje a inovací, konkrétně pí Emília Vetráková. 
Je snahou ve spolupráci kraje a města vytvořit zázemí pro zahraniční studenty a zaměstnance 
a usnadnit jim např. návštěvu cizinecké policie, kde je potřeba se domluvit anglicky nebo 
dokonce zřídit anglickou školku a jesle pro děti zahraničních pracovníků. Zajišťuje včetně 
financí Královéhradecký kraj, zatím je vše ve stádiu příprav a plánů. 
 
Prof. Zimčík: Investiční a technický rozvoj fakulty 
MEPHARED 2:  

• Stavebním úřadem v Hradci Králové byla postupně zaslána účastníkům správního 
řízení Oznámení o zahájení stavebního řízení Kampus se lhůtou 21. 2. 2022 (lhůta 
uplynula bez podání námitky), Oznámení o zahájení řízení o odstranění stavby 
chodníku se lhůtou do 1. 3. 2022 a Oznámení o zahájení řízení – komunikace se lhůtou 
do 4. 3. 2022 (obě také uplynuly bez podání námitky). V tomto týdnu by tak mohlo být 
vydáno stavební povolení s následnou zákonnou lhůtou 15 dní na námitky. 

• Na MŠMT byly odeslány podklady týkající se předběžného rozpočtu a cash flow 
projektu Novostavby – Budovy fakult.  

• Proběhlo jednání s Komisí expertů MŠMT, která oba projekty doporučila. Projekt 
Centrální budovy je tak možné již potenciálně registrovat, ale fakticky se musí počkat 
na zahájení výstavby celého projektu MEPHARED 2 včetně Budovy fakult. .  

• Na Odbor výstavby RUK byly zaslány finanční podklady zohledňující finanční potřeby 
a finanční zdroje v čase obou investičních záměrů k další diskusi.  
 

Informační systémy: 

• Vzhledem k nejasné finanční situaci fakulty CIT připravilo „krizový plán“ minimální 

nutné obnovy základní IT infrastruktury pro roky 2022 a 2023.  

• 2022: V tomto roce by došlo k obnově jen části aktivních prvků, a to na jižní budově. 

Nahrazené prvky by byly v případě poruch použity v příštích 5 letech po jejich 

odstranění na budovách Jih, Zámostí, ZLR, ČFM Kuks a MEPHARED 1. V případě poruch 

je nutné počítat s cca jednodenní odstávkou části sítě. Dále by byl v tomto roce 

obnoven firewall, kterému také končí servisní a aplikační podpora. Orientační 

investiční náklady dosahují 4,7 milionů Kč.  



   
 

   
 

• 2023: V tomto roce by došlo k obnově pouze serverové infrastruktury. Disková pole 

se obnovovat nebudou a využijeme mimořádné nabídky společnosti Dell 

na prodloužení servisní podpory do maximálního možného termínu, kterým je 

červenec roku 2026 (neinvestiční náklady cca 50 tisíc Kč/rok). Vzhledem k tomu, 

že provozovaná disková pole jsou na konci prodejů, tak je nutné počítat s omezeními. 

To nejzásadnější je podpora pouze operačního systému Windows Server 2019, který 

má konec podpory avizovaný na 9. 1. 2024 a následně pak už bude dostupná pouze 

jen placená rozšířená podpora do 9. 1. 2029. Od poloviny roku 2021 je k dispozici 

Windows Server 2022 a v polovině roku 2024 se objeví Windows Server 2025. Toto 

řešení tedy pozastaví mnohé inovace a největší dopad bude v oblasti bezpečnosti.  

• Dále nás čeká do října 2025 významná investice a to obnova 2 páteřních prvků – jeden 

v Heyrovského ul. a druhý ve Zborovské (financování spolu s LFHK). Každý prvek je 

v aktuálních cenách za 4,5 milionů Kč.  

• Je v realizaci rekonstrukce malé zasedací místnosti – bude doplněn LCD displej a AIO 

PC pro případné online zasedání.  

• V plánu je nákup diskových polí a pracovních stanic pro práci a zálohu dat z přístrojů. 

V současné době dochází ke sběru dat z kateder prostřednictvím Komise výpočetní 

techniky, aby byly zjištěny požadavky. Toto vyplývá z nových požadavků na data 

management. 

 

IPTO: 

• Projekt zlepšení pracovního prostředí – návrhy budou zveřejněny, některé již byly 

realizovány. 

• Seminární místnosti na budově Sever (2155, 2243, 2250, 2463A, 2463B, 2464) byly 

osazeny v pátek 4. 3. jednotným univerzálním klíčem.  

• Byl podán podnět k rozšíření sortimentu bufetu. 

• V rámci fakultních investičních oprav došlo k opravě závady na fakultním výtahu – 

výměna nosných lan – a skleníků. 

• Zopakována informace ohledně používání e-mailové komunikace dle OD 4/2022. 

• Od března 2022 budou elektronické výplatní pásky dostupné i v aplikaci WhoIs. 

Na jednom místě tak budou mít zaměstnanci přístup k evidenci pracovní doby, 

k evidenci dovolených/DOR a výplatním páskám.  

• Během března bude spuštěno schvalování smluv k odborným praxím studentů 

v aplikaci ESSS. Papírová „košilka“ pro schválení smlouvy bude nahrazena protokolem 

automaticky vygenerovaným v ESSS, vlastní schvalovací procesy budou generovány 

automaticky.  

 

Senátorka Anna Hanusová se zeptala, zda se uvažuje o obnově webových stránek, a to 
českých i anglických. 
Prof. Nováková: je v plánu připravit koncept, jak by měl web vypadat, aby byl atraktivní 
pro uchazeče (animace, výhody, uplatnění…). 
Dr. Kudláčková se zeptala, kolik bude stát sběr dat, resp. diskové pole. 



   
 

   
 

Prof. Zimčík: Odhadem jeden až deset mil. Kč, je zde řada faktorů. V březnu proběhne 
monitoring. Zmínil se také o data managementu v rámci projektů GAČR. 
Doc. Červený požádal o co nejdřívější informaci k projektům GAČR a dále se zeptal, zda už se 
bude nějak řešit, co bude se současnými budovami Farmaceutické fakulty UK v návaznosti 
na vydávané stavební povolení na MEPHARED 2. 
Prof. Zimčík: Informace ke GAČR pošle do pátku. O osudu stávajících budov se samozřejmě 
jednat bude, ale pořád je ještě poměrně brzy. 
Doc. Roh návazně doplnil, jak budou výdaje na MEPHARED 2 rozloženy v čase, a kdy tedy 
budeme potřebovat nejvíce peněz z prodeje. 
Senátor Jan se zeptal na absenci solárních panelů na MEPHARED 2 v současném projektu. 
Prof. Zimčík: Jedná se o tom, zda půjde o samostatný projekt, nicméně se čeká na případnou 
dotační výzvu, která by pomohla financovat solární panely. 
Dr. Kudláčková se otázala, zde kvůli tomu nebudou potřeba další stavební úpravy (kabeláž 
apod.).  
Dotaz zodpověděli prof. Zimčík, prof. Šimůnek a Mgr. Matějka se závěrem, že další úpravy 
nebudou, že vše potřebné bude nachystáno již v rámci současného projektu. 
Dr. Kudláčková se zeptala, zda se pokročilo v jednání k umístěním automatů na Kampusu. 
Doc. Roh (odpověď za nepřítomnou Ing. Vlčkovou): Nejsou nové informace, bude pokračovat 
jednání s LFHK a senát bude informován. 
Dr. Kudláčková se dále zeptala, zda je k dispozici k nahlédnutí metodika k ukončování 
pracovních poměrů při řešení neuspokojivých pracovních výsledků zaměstnanců, která byla 
zaslána tajemníkům fakult, nebo zda šlo o pracovní verzi k připomínkování. 
Prof. Šimůnek: Paní tajemnice metodiku obdržela a přeposlala kolegiu. Bylo rozuměno, 
že metodika byla zaslána kvestorem na fakulty pro případy, kdy máme zaměstnance, kteří 
nepracují dostatečně kvalitně, a jak by se potom mělo dál pokračovat. Pokud paní tajemnice 
nedostala pokyn, že šlo o materiál k připomínkování, což mu není známo, může metodiku 
na vyžádání poskytnout dále. Později prof. Šimůnek opravil na základě dohledané informace 
z e-mailové komunikace, že šlo o pracovní verzi metodiky, která byla k jednání na poradě 
tajemníků, které se Ing. Vlčková dnes zúčastnila.  
 
Nebyly vzneseny žádné další dotazy. 

 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 
 
 

5. Informace o zasedání AS UK a komisí AS UK 

Senátor Tomáš Jan:  
Senát se za uplynulé období sešel několikrát, na začátku února stejně jako na FaF UK, tak 
i na AS UK se volilo předsednictvo.  
Opětovně byl předsedou zvolen prof. Zahálka z FTVS. Na místo místopředsedkyně byla 
zvolena Mgr. Voříšková z FaF, které k této pozici pogratuloval. Dále byli ustanoveni čtyři další 
členové předsednictva: prof. Moťovská (3. LF), Bc. Remencová (HTF), doc. Himl (FHS), dr. Staša 
(PF).  
Dále byly ustanoveny komise, které zůstávají stejné z minulého období. Nově vznikla komise 
pro vědu pod vedením dr. Gregera z PedF, která si nyní hledá portfolio, čím se bude detailněji 
zabývat s tím, že nechce přímo řešit české financování vědeckých projektů, tím by se zabývala 



   
 

   
 

ekonomická komise. Všichni členové akademické obce se mohou hlásit do těchto pracovních 
komisí. 
 
Výsledky volby předsednictva 
Předseda: Prof. Ing. František Zahálka, Ph.D. (FTVS) 47-0 z 57 
Místopředsedkyně: Mgr. Eliška Voříšková (FaF)  37-20 z 57 
 
Členové předsednictva: 
Doc. Dr. Phil. Pavel Himl (FHS)    44 z 57 
Prof. MUDr. Zuzana Moťovská, Ph.D. (3. LF)   33 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. (PF)    52 
Bc. Terezie Remencová (HTF)     43 
 
Předsedové ustanovených komisí: 
Ediční komise – Mgr. Tomáš Konečný (FF) 
Ekonomická komise – doc. Mgr. Cyril Brom, Ph.D. (MFF) 
Legislativní komise – JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. (PF) 
Sociální komise – Mgr. Michael Glogr (PF) 
Studijní komise – JUDr. Michal Říha (PF) 
Petiční komise - Mgr. Filip Hruša (FTVS) 
Komise pro informační technologie – Mgr. Andrej Farkaš (MFF) 
Komise pro vědu – PhDr. David Greger, Ph.D. (PedF) 
 

• Dne 3. 3. 2022 proběhla inaugurace rektorky Univerzity Karlovy prof. MUDr. Mileny 

Králíčkové, Ph.D., kdy mohli všichni zaměstnanci univerzity ceremonii sledovat 

v přímém přenosu. Slavnostního ceremoniálu se účastnila také řada vrcholných 

politiků, soudců i diplomatů. Záznam je možné shlédnout na webu i Youtube. 

o 4. 3. 2022 bude plénum AS UK, kde se bude mj. řešit po předchozím projednání 

v sociální komisi nárůst cen ubytování na kolejích (7 a 9 %).  

• Bod č. 15. usnesení z 4. března 2022: 

o AS UK v duchu humanitních tradicí naší univerzity a v souladu s částí I. odst. 18 

Etického kodexu UK odmítá jakékoli projevy diskriminace zahrnující omezení 

možnosti studovat na základě etnické příslušnosti nebo národnosti. 

• Rozpočtové provizorium – každý měsíc je státem univerzitě vyplácena 1/12 loňského 

roku. Během května by snad mohl být schválen univerzitní rozpočet a následně 

fakultní rozpočty. 

 

Senátorka Mgr. Voříšková:  

• Ekonomická komise:  

o Pozvání k veřejnému kulatému stolu na téma „financování velkých staveb" 

(včetně souvisejících bodů typu úvěrové financování ap.) konanému úterý 

26. dubna zřejmě od 16 h v Malé aule hybridně. 

• Novela Jednacího řádu AS UK (v souvislosti s distančním zasedáním) 

o Bude předloženo až se zpožděním, řešeno bude nejspíš v září. 

• Legislativní komise: Výklad JŘ AS UK k distančním zasedáním komisí 

https://cuni.cz/UK-11683.html


   
 

   
 

o Ustanovení čl. 41 Jednacího řádu AS UK nebrání komisím v možnosti konat 
tzv. hybridní zasedání s distanční účastí některých jejích členů. Záměr konat 
zasedání komise tímto způsobem musí být členům komise oznámen spolu 
s pozvánkou na zasedání. Konání zasedání tímto způsobem musí být potvrzeno 
na začátku zasedání usnesením přijatým prezenčně přítomnými členy komise, 
z nichž alespoň 3 musí být členy Senátu. Distančně lze i hlasovat.  

o Komise doporučuje předsednictvu AS UK vyhodnotit praxi komisí do čtyř 
měsíců. 

• 4. 3. se začaly znovu konat promoce – pro FaF bude příslušná prorektorka doc. 
Markéta Martínková z PřF. 

• Krizový štáb – covid – pozastavil svoji činnost do doby, než bude opět potřeba. 
 

UKRAJINA: Situace týkající se Ukrajiny 

• Pozastaveny meziuniverzitní smlouvy v Rusku (podpořeno MŠMT) – odsouzeno 
Ruskou konfederací rektorů univerzit stojících za Putinem 

• Krizový štáb – za SK AS UK je členkou Mgr. Eliška Voříšková 
o koordinátor všech UK aktivit – kancléř Michal Zima 
o MŠMT vyčlenilo 150 milionů pro uchazeče, kteří budou přijati + bude nutná 

úprava přijímacích řízení a souvisejících předpisů 
o otázka prodloužení doby studia o brannou povinnost – změna ve studijním 

řádu nebo vyšších předpisech 

• Nový web UKrajine (cuni.cz) pro lidi zasažené válkou + pro ty, co chtějí pomoci 
o propagace účtu – darování UK a jejím studentům/zaměstnancům 

 
Dr. Kudláčková se zeptala, zda by nebylo vhodné vzhledem k náladám ohledně dohody 
o financování MEPHARED 2 zejména v Ekonomické komisi AS UK vytvořit pro senátory 
a senátorky AS UK nějaký přehledný a výstižný materiál, který by ilustroval, jak fakultám 
pomohla stavba MEPHARED 1 (počty podpořených osob, počet studentů v nových prostorách, 
jejich obsazenost, vliv na výzkum). Tyto argumenty by pak mohly napomoci přesvědčit členy 
a členky AS UK k větší podpoře MEPHARED 2. 
Do následné diskuse se zapojili doc. Roh, prof. Zimčík, Mgr. Voříšková, doc. Krátký (někteří 
opakovaně) a opětovně dr. Kudláčková, nicméně z ní nevzešly jasné závěry. 
 
Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 
 

6. Různé 

Doc. Krátký: 

• Sdělení stanoviska AS PřF UK k invazi ruských vojsk na Ukrajinu dne 24. 2. 2022  

o Akademický senát PřF UK důrazně odsuzuje agresi Ruska vůči Ukrajině a plně 

podporuje ukrajinské studenty na Přírodovědecké fakultě UK i v celé 

akademické obci. 

• AS FaF UK byl 9. 2. doručen anonymní dopis z Liberce nesouvisející s agendou AS FaF 

UK obsahující např. statě Jak je to s příjmy našeho státu, Dosavadní volební zákon 

umožňuje naše zničení apod. Bude založeno do složky anonymních pisatelů. 

Prof. Šimůnek potvrdil existenci dopisů s obdobným obsahem již z minulosti. 

https://ukrajine.cuni.cz/


   
 

   
 

 

Na závěr zasedání požádal předseda senátu přítomné o minutu ticha za prof. RNDr. Evu 

Kvasničkovou, CSc., k uctění její památky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  
Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 
 

Předseda AS FaF UK poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání senátu v 16:44. 
 
 

Zapsala:  Pavlína Hynková  

 

 

Ověřili:  PharmDr. Anna Hošťálková, Ph.D. 
doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

 
 

V Hradci Králové dne 24. 3. 2022.  



   
 

   
 

Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 14. zasedání AS FaF UK dne 9. března 2022 
 
 
Usnesení 14-1: AS FaF UK schválil program 14. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 14-2: AS FaF UK schválil zápis z 12. zasedání AS konaného dne 3. 2. 2022. 

Usnesení 14-3: AS FaF UK schválil zápis ze 13. zasedání AS konaného dne 3. 2. 2022 

Usnesení 14-4: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 14-5: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 14-6: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

 

Ověřil: Peter Fecske 


